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 برنامه چهارم توسعه شهر تهران 

۶0ماده، 2۶1برنامــه و ۶ محور گزارش
اجتماعی و فرهنگی، حمل ونقل و 
ترافیک، خدمات شهری و محیط زیست، ایمنی و 
مدیریت بحران، شهرســازی و معماری و توسعه 
مدیریت و هوشمندســازی دارد کــه به همت 
200نفر از نخبگان، اســتادان و مدیران در مدت 
3ماه تدوین شده است. دیروز در یکصد وپنجمین 
جلسه پارلمان شــهری، شــهردار پایتخت، آن 
)برنامه چهارم توسعه شــهر تهران( را به رئیس 
پارلمان شهری تقدیم و در تشــریح 12رویکرد 
مدیریت شهری برای 4ســال )1401تا 1404( 
تأکید کرد: »ســعی مان این بوده تا بین منابع و 
مصارف تعادل ایجاد کنیم. امیدواریم بتوانیم بر 
مدار رشد و آبادانی شهر حرکت کنیم.« براساس 
ابلاغ وزارت کشور و در راستای انطباق برنامه های 
توســعه ای شــهرداری ها با دوره های مدیریت 
شــهری، برنامه چهارم مدیریت شهری، 4ساله 
نوشته شده است و تا دی ماه باید به وزارت کشور 
ارائه شود. همچنین بودجه 1402با استناد به این 

برنامه نوشته می شود.
به گزارش همشــهری، شــورای شــهر تهران 
34سیاســت برای تدوین برنامه چهارم توسعه 
شهر تهران به شهرداری ابلاغ کرده بود که شهردار 
تهران دیروز در صحن شــورا گفــت این برنامه 
مبتنی بر اسناد بالادستی و سیاست های ابلاغیه، 
بیانیه گام دوم و برنامه جامع تدوین شــده است. 
علیرضا زاکانــی با بیان اینکه 2نــگاه موجود در 
مجموعه مدیریت شهری به صورت کلان از گذشته 
تا حال رخ نمایی کرده اســت، عنوان کرد: »یک 
نگاه برای گشــایش مردم و نفع و عایدی آنان و 
نگاه دیگر بــرای گران تر کردن اداره شــهر بوده 
که امروز ویرانی بازار ساخت وساز و اجاره نشینی 
در کشــور محصول این نگاه هاست؛ ازاین رو ارائه 

تخفیفات و گشایش کار مردم با پرداخت عوارض 
و بدهی های شــهرداری به صورت نقد و اقساط 
بدون بهره )24و 3۶ماهه( نشان دهنده آن است 
که شورا و شهرداری دغدغه مردم را دارند و تلاش 
می کنند شهر را به سمت ارزانی، گشایش و ایجاد 
زمینه زندگی آرام و همراه با رشد مادی و معنوی 

سوق دهند.«

4تحول در دستور کار شهرداری
سکاندار پایتخت با بیان اینکه برنامه محور بودن 
بر مدار مســائل و عملیاتی شدن موضوعات را در 
دستور کار قرار دادیم به تحولات پیش بینی شده 
اشــاره و عنوان کرد: »در برنامه چهارم توســعه 
شهر تهران، 4تحول لحاظ شده است: اول؛ تحول 
درون زا که هدف ایجاد مدیریت شهری الگوست 
و  ابرپروژه آن ارتقای مدیریت شهری از یک نهاد 
خدماتی به نهاد اجتماعی اســت و 8کلان پروژه 
هم خواهد داشت، دوم؛ تحول کالبدی است که 
تبدیل تهران به شــهر الگو هدف گذاری شده و 
ابرپروژه آن هم نوسازی شهر بر مدار حمل ونقل 
عمومی خواهد بود و 10کلان پروژه دیگر هم در 

این تحول مدنظر قرار گرفته است و سوم؛ تحول 
روحی و نرم شــهر که با تغییر و تطبیق ســبک 
زندگی ایرانی - اســلامی منجر به شهروند الگو 
می شــود و ابرپروژه آن مشارکت شــهروندان با 
محوریت نخبگان برای مدیریت شهر خواهد بود و 
10کلان پروژه هم پیش بینی شده است. در نهایت 
تحول چهارم فناورانه است و انتظار شهر هوشمند 
را داریم. ابرپروژه این بخش پیشرفت و آبادانی شهر 

بر مدار نیاز شهروندان و تکیه بر نوآوری است.«

عملیاتی شدن پروژه های عمرانی شهر
شهردار تهران در بخش دیگری از صحبت هایش 
به وضعیت تحقق بودجه 1401هم اشاره کرد و 
گفت که امسال در تحقق بودجه از سال قبل بسیار 
جلوتر هستیم و از بودجه مکلفی شورای شهر عبور 
خواهیم کرد. او همچنین با بیان اینکه اکنون تمام 
پروژه های عمرانی شهر عملیاتی شده اند، تأکید 
کرد: »به جز پروژه شهید متوسلیان تمام طرح ها 
عملیاتی شده و تقاطع های اصلاحی، بزرگراه ها و 
آزادراه ها در حال ساخت هستند. مقدمات بخش 
غربی طرح جاویدالاثر متوسلیان آماده شده که 

طرح بسیار مهمی است و در جهان نظیر ندارد و 
افتخار ملی محسوب می شود.«

رونمایی از بسته خرسندساز
توجه مضاعف و چندین باره به نیازهای پرسنل 
خواهد شد. این موضوع را شــهردار پایتخت در 
صحن شورا مطرح کرد و گفت: »به زودی )امروز 
طی مراسمی در برج میلاد( بسته های خرسندساز 
رونمایی خواهند شد و امیدواریم به سمتی برویم 
که پرداختن به یک بخــش ما را از دیگر بخش ها 
غافل نکند. ما بــه مردم مدیون هســتیم و این 
حرکت ها صــورت می گیرد تــا بتوانیم گامی در 
جهت مســیرهای پرافتخار برای آینده در جهت 

رفاه برداریم.«

تغییر نام شهر آفتاب
در ادامه جلســه، اعضای شــورای شــهر تهران 
به بررســی لایحه اصلاح اساســنامه شــرکت 
نمایشــگاه های بین المللی شــهر آفتاب تهران 
)ســهامی خاص( پرداختند و عــلاوه بر تصویب 
برخــی از بندها با تغییــر نام آن به نمایشــگاه 

بین المللی آفتاب موافقت کردند.

تقسیط جرائم قطع درختان
تقســیط بدهی های عوارض شهرسازی و جرائم 
قطــع درختــان و مــاده 100و... در قالب طرح 
دوفوریتی مطرح شــد و مهدی چمران گفت که 
براساس این طرح، تقســیط بدهی ها بدون بهره 
و برای مردم 24ماهه و بــرای ایثارگران 3۶ماهه 
خواهد بود. این طرح با موافقت اعضای شــورای 
شهر تهران تصویب شد. در پایان جلسه هم 15نفر 
از کارکنان رســمی که برای تصــدی قائم مقام 
ذیحساب در شهرداری تهران انتخاب شده بودند، 

رأی اعتماد گرفتند.

تعیین برنامه های تهران تا پایان 1404
شهردار ضمن تقدیم برنامه چهارم توسعه تهران )1404-1401( به رئیس پارلمان شهری، برخی از رویکردهای آن را تشریح کرد

 کاهش پسماند ورودی
 به مرکز آرادکوه

 با بهره برداری از نخســتین مجتمع مدیریت یکپارچه پسماند 
شــهری)MRF( در پهنه کوهک و افزایش 55غرفه بازیافت و 
برنامه های نوآوری جمع آوری پســماند خشک میزان ورودی 
پســماند به مرکز آرادکوه به شــکل قابل توجهی کاهش پیدا 
کرده است. روزانه 5500تن زباله وارد مرکز آرادکوه می شود که 
همین موضوع مشکلات فراوانی را در این مرکز پردازش و دفن 
زباله ایجاد کرده است. به نظر می رسد با ادامه این روند، 20سال 
دیگر مرکز آرادکوه قابلیت پذیرش پسماند شهر تهران را برای 
دفن نداشته باشد. به گزارش همشهری، همه این عوامل سبب 
شده که سازمان مدیریت پسماند شهر تهران برنامه های مختلفی 
را در راستای اجرای طرح جامع پسماند اجرا کند. معاون امور 
مناطق سازمان مدیریت پسماند شهر تهران به همشهری گفت: 
»افزایش 55غرفــه بازیافت و برنامه هــای نوآورانه جمع آوری 
پسماند خشک شــامل هایپرماند، بیمه پسماند، خانه بازیافت، 
گل ماند، ورزش ماند و بازیافت بیش از 12هزار تن پسماند حجیم 
و  تر میادین میوه وتره بار در سال اتفاق افتاده است.« شادی مالکی 
ضمن ابراز خرسندی از استقبال شهروندان از روش های نوین 
دریافت پسماند خشک توسط عوامل مربوطه و بهبود وضعیت 
مراکز ثابت جمع آوری و خرید پسماند خشک ادامه داد: »ادارات 
مدیر یت پسماند مناطق با تعامل این سازمان زیرساخت های لازم 
را درخصوص اجرای طرح تفکیک در شهرک ها، مجتمع های 
مسکونی، ســاختمان های اداری، آموزشــی، مذهبی و مراکز 
صنفی با انجام اقداماتی شــامل جلسات انعقاد قرارداد آموزش 
شــهروندی و جانمایی مخازن در مراکز مربوطه فراهم آورده 
و برنامه ریزی لازم را در زمینه تخلیه مســتمر و بموقع مخازن 
توزیعی انجام می دهند.«  علاوه بــر اینها، از 4پهنه ای که برای 
احداث MRF درنظر گرفته شــده است، در هفته های گذشته 
مرکز مدیریت پسماند شــهری در پهنه کوهک افتتاح شد تا 
روزانه 750تن پسماند کمتر به مرکز آرادکوه منتقل شود. به گفته 
حسین حیدریان، معاون پردازش و دفن سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری تهران در هفته های اخیر پســماند ورودی به مرکز 

آرادکوه کاهش چشمگیری داشته است.

15هزار واحد صنفی
اجرای طرح تفکیک در مراکز تحویل پسماند خشک ارزشمند، 
روش جدید واگذاری مدیریت ذخیره سازی به مبادی تولید طی 
یک سال گذشته اســت. معاون امور مناطق سازمان مدیریت 
پسماند شهر تهران در این رابطه گفت: »تعداد 4749مبدا تولید 
پسماند از مراکز مســکونی کم واحد، مجتمع مسکونی بالای 
50واحد و شهرک های محصور، مراکز اداری، آموزشی و مذهبی 
با انجام تمهیدات لازم، مدیریت ذخیره سازی را برعهده گرفته اند 
و همچنین در بیش از 15هزار واحد صنفی و 19شهرک موجود 
در پایتخت نیز این طرح اجرا شده است.« شادی مالکی با تأکید 
بر اقدامات فراسازمانی درخصوص حق مالکیت معنوی پسماند 
و جلوگیری از فعالیت عوامل غیرمجاز عنوان کرد: »ســازمان 
مدیریت پسماند ضمن مکاتبه با شــرکت و فروشگاه هایی که 
به اقتضای فعالیت خود تولید انبوه پســماند خصوصا پسماند 
خشک دارند هماهنگی های لازم را به عمل آورده تا فروشگاه های 
زنجیره ای، کارخانجات و مبادی تولید انبوه پسماند با پیمانکاران 

رسمی بازیافت در این زمینه ارتباط داشته باشند.«  
 معاون امور مناطق سازمان مدیریت پسماند شهر تهران با اشاره 
به تولید روزانه حدود 5500تن مواد زائد در شــهر تهران و در 
راستای کاهش تولید پسماند و مدیریت یکپارچه آن جهت عدم 
 رهاسازی پسماند ارزشــمند به داخل مخازن گفت: »در میان 
این دورریزها، فلزات باارزش، ظروف شیشــه ای قابل استفاده، 
کاغذ، پلاستیک قابل بازیافت و پت، مواد ارزشمند قابل بازیافتی 
هستند که تلاش مدیریت شهری بر این است تا با هدایت هر نوع 
پسماند تولیدی در کوتاه ترین مسیر، آن را به مقصد بازیافت و 

بازگشت به طبیعت برساند.«    

تولید کود کمپوست
طرح جمع آوری جداگانه پســماند   تر میادیــن میوه وتره بار با 
هدف تولید کود کمپوســت باکیفیت با پذیرش روزانه 80تن 
پسماند تر از دیگر اقدامات سازمان مدیریت پسماند شهر تهران 
از ابتدای ســال1401 تا کنون بوده است. شادی مالکی در این 
رابطه گفت: »با درایت آقای عزیزی، مدیرعامل سازمان و تلاش 
کارشناسان این سازمان از ابتدای فروردین ماه تاکنون در سایت 
تولید کمپوست و همچنین با ساماندهی پسماندهای حجیم در 
منطقه18 موفق به بازیافت بیش از 12هزار تن پسماند شهری و 
ممانعت از ورود آن به مجتمع پردازش و دفع آرادکوه شده ایم.« 

محمدعلیالفتپور
رئیسمرکزنوسازیوتحولاداری

شهرداریتهران
طرحاصلاحســاختارمناطــقونواحی
شــهرداریتهــرانبــهتصویــبرســیده
است.دراینطرحپستهایسازمانی
مناطقونواحیشهرداریتهرانحسب
اقتضائــاتوشــرایطمحیطــیمؤثربر
عملکــرد،بازنگــریوبازطراحــیشــده
اســت.ســطحبندیمناطــقونواحــی
شــهرداریتهــران،طراحــیســاختار
مناسببرایانجامبرخیماموریتها
ووظایفمحولهفاقدپســتسازمانی
ولحــاظویژگیهــایمتفــاوتمناطــق
درطراحــیومعمــاریســاختارآنهــااز

اهدافاینطرحاست.

جوادتاجیک
مدیرعاملسازمانبهشتزهرا)س(

بــاافتتــاحبیســتوهفتمیــنپایــگاه
خدمــاتاجتماعــیکلانشــهرتهــران
درجــوارحــرمامــام)ره(وگلزارشــهدای
بهشــتزهرا)س(توافــقکردیــمبــه
آســیبدیدگانیکــهپناهــیجــزامــام
محرومــانندارنــد،خدمتگــزاریکنیــم
وقطعــاآنچــهمــاازمکتــبامــام)ره(و
شهیدانیادگرفتیمجزایننیست.آنچه
شهیدابراهیمهادیرابهنقطهایرساند
کهامــروزپــساز۴۰ســالازشــهادتش
مزاریادبوداودربهشتزهراپرزائرترین
بخشاینگلزارشریفباشد،دستگیری

ازنیازمندانوآسیبدیدگانبود.

مدیرعامــلســازمانرفــاهوخدماتو
مشــارکتهایاجتماعــیشــهرداری
تهرانگفــت:۳۲بارطــرحجمعآوری
کــودکانکاردرتهرانانجامشــدهاما
هیــچوقــتبــهنتیجــهنرســیدهچــون
کــودکانراجمــعکردیــمنــهجــذب.
احمــداحمدیصــدرافــزود:بــرای
کاهــشتعــدادکــودکانکاروخیابان
بایــدازوروداتبــاعجلوگیــریبهعمل
آیدوباخانوادههاوسرشبکههاییکه
کودکانرااســتثمارمیکنند،برخورد
شــودودرادامــهنیــزبایــدشــرایط
اســتعدادیابیبــرایچنیــنافــرادیرا

فراهمکرد.
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شــهردارمشــهدگفــت:امــروزدر
مشــهدبیــشازیــکهــزاردســتگاه
اتوبــوسدرحــالخدمترســانی
بــهشــهرونداناســت،هرچنــدنیــاز
مشــهددوبرابــرایــنعــدداســتزیرا
درمشــهد85۰هــزارنفــرســفردر
روزانجاممیشــود.عبــداللهارجایی
افزود:میانگینســنیناوگانمشهد
نیــزافزایشپیــداکــردهودر۴ســال
گذشــتهتنهــا۲۰۰دســتگاهاتوبــوس
واردحملونقــلعمومیشــهرشــده
اســت.تقاضــایســفردرشــهرهای
بــزرگدائمــاافزایــشپیــدامیکندو
اگرقرارباشــدازحملونقــلعمومی
اســتفادهنشــودشــهرهاتبدیــلبــه

پارکینگبزرگخواهندشد.
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اتوبوس

رفع محرومیت از محله عباسی 
با طرح های توسعه ای

عضو کمیسیون برنامه وبودجه دیروز در جریان ارائه 
گزارش محله عباسی )منطقه11( گفت که محلات 
کم برخوردار با بافت فرسوده و آسیب های اجتماعی، 
نیازمند توجه ویژه ای اســت. به گزارش همشهری، 
مدیریت شهری در دوره های سوم و چهارم برای توسعه 
و رفع محرومیت از محله عباســی، تعدادی از املاک 
را برای اجرای طرح های توســعه ای تملک کرده؛ اما 
بعداً در ادامه مدیریت شهری این املاک رها شدند و 
هم اکنون مأمن و خوابگاه معتادان و سارقان شده است. 
ناصر امانی محله عباسی را با این عبارت ها توصیف کرد 
و گفت: »به دلیل ارزانی قیمت اجاره مســکن حضور 
مهاجرین و اتباع بیگانه در ایــن محله افزایش یافته 
و به 2هزار نفر رســیده اســت. با وجود اینکه محله، 
سرانه فضای سبز خوبی دارد، اما وضعیت نگهداشت 
درختان حاشیه خیابان ها مطلوب نیست. عدم  نظافت 
شهری، جمع آوری زباله، دسترسی حداقلی به امکانات 
فرهنگی و اجتماعی و... هم از مشــکلات شهروندان 
اســت.«  به گفته امانی وجود یاورشهر در داخل بافت 
مسکونی و پذیرش شــبانه معتادان و رهاسازی آنها 
در روز، سبب گلایه مندی شــهروندان شده است. او 
در پایان گزارش هم به برخی از مطالبات اهالی اشاره 
کرد و گفت: »تعیین تکلیف املاک رهاشده شهرداری 
به ویژه بازارچه عباســی، بازکردن بن بســت خیابان 
رباط کریم از طریق ایجاد تقاطع، تعمیر و راه اندازی پل 
مکانیزه ایروانی، واگذاری پارکینگ میدان حق شناس 

به مدیریت محله  و... خواسته های شهروندان است.«

نقل قول خبر

عدد خبر

محله گردی

پسماند

تحقق 42درصدی برنامه پنج ساله سوم
  میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه شورای شهر گزارشی از وضعیت برنامه پنج ساله سوم شهرداری 
تهران ارائه داد و گفت: »این برنامه با ۳۷۸ بند و حکم برای شهرداری از سوی شورا مصوب شده بود 
که 42درصد آن انجام شده و 9درصد انجام نشده، 29درصد در حال انجام و 20درصد هم مستمر 

است.« 
تحقق برنامه پنج ساله سوم در معاونت ها هم عبارتند از:

  56درصد، معاونت برنامه ریزی، توسعه سرمایه انسانی و امور شورا
  41درصد، معاونت مالی و اقتصادی شهری

  45درصد، معاونت فنی و عمرانی
  61درصد، معاونت حمل ونقل و ترافیک
 42درصد، معاونت شهرسازی و معماری

  1۷درصد معاونت فرهنگی و اجتماعی
 ۳0درصد معاونت خدمات شهری و محیط زیست

مکث

زاکانی:تهرانبا5هزاراتوبوسدلچسبمیشود

 تنها 20درصد پسماند تهران تفکیک می شود
نشست نقش تشکل های مردمی در مدیریت پسماند با حضور 
اعضای شورای شــهر و مدیران سازمان پسماند شهرداری 
تهران در ستاد سمن ها برگزار شد. رئیس سازمان پسماند 
شهرداری تهران در این نشست بیان کرد: در حوزه تفکیک 
در مبدا باید سراغ تولیدکننده های عمده رفت. هم اکنون در 
تهران بیش از 20 درصد تفکیک پسماند انجام می شود. اگر 
به ۳0درصد برسانیم شــرایط بهتری را فراهم کرده ایم. در 
کشورهایی مثل آلمان و ژاپن تفکیک پسماند ۸0درصد است.
محمدمهدی عزیزی افزود: برای مدیریت پسماند در شهر 
تهران 1200غرفه لازم است که هم اکنون 500غرفه موجود 
اســت و باید ۷00غرفه به آن افزوده شود. شهروندان برای 
مشارکت در تفکیک در مبدا می توانند با شماره 1۳۷کد ۷در 
تماس باشند. همچنین در این زمینه ساعت فعالیت و تنوع 

کیفیت را افزایش دادیم.
در این نشســت همچنین مهدی پیرهادی، عضو شورای 
اسلامی شهر تهران گفت: اگر نوع رفتار شهروندان در محدوده 
اداری، تجاری و مسکونی به لحاظ فرهنگی و اقتصادی آنالیز 
و پردازش نشود راه حل و نســخه خوبی برای مدیریت بهتر 
پسماند نخواهیم داشت. موضوع مدیریت پسماند صرفا با 
شیوه مکانیکی ممکن نیســت بلکه مشارکت مردم و نقش 
تشکل های مردمی در اجرای موفق طرح ها اثر فراوانی دارد. 
در این زمینه حتی ابزار هنر هــم می تواند اثرگذاری خوبی 

داشته باشد.
در ادامه مهدی بابایی، عضو دیگر شورای اسلامی شهر تهران 
بیان کرد: در کنار توسعه زیرســاخت های جهت مدیریت 
پسماندها سیاست اصلی ما دفن صفر است. متأسفانه در شهر 
تهران پیشرفت ها ما را به سمت نابودی سوق داده است. امروز 
آلودگی هوا و کمبود آب تهران معضلاتی هستند که حل نشده 

باقی مانده اند.

در حاشیه جلســه دیروز پارلمان شهری، شهردار 

تهران در جمع خبرنگاران حاضر شد و با بیان اینکه ترافیک
بزرگ ترین مشکل تهران ترافیک است و مردم از آن 
رنج می برند، تأکید کرد که حمل ونقل مسئله ای بسیار جدی است 
و به جز تمرکز بر توسعه ریلی به توسعه اتوبوسرانی و تاکسیرانی هم 
توجه کرده ایم. علیرضا زاکانی در تشریح وضعیت ناوگان ریلی عنوان 
کرد: »در حوزه مترو فعالیت ها را به گونه ای توسعه می دهیم تا افق 
20ساله را به 5ساله تبدیل کنیم. همچنین تصمیم داریم از الگوهای 
متفاوت حمل ونقلی استفاده کنیم و برنامه ریزی جدی برای استفاده 
از تراموا در شهر به عنوان ظرفیت پاک و الگوی پیشرفته ارائه خدمات 
انجام می دهیم؛ چراکه با این اقدام می توان دوسوم خدمات مترو را 
با هزینه کمتر ارائه داد و اکنون اقدامات در حال انجام است تا یک 
خط آن اجرایی شود.« او در ادامه با بیان اینکه 70درصد حمل ونقل 
باید به ســمت حمل ونقل عمومی سوق داده شــود، گفت: »شهر 
حداقل 9هزار دستگاه اتوبوس نیاز دارد و باید بتوانیم تا پایان امسال 
تعداد اتوبوس ها را به 5هزار دستگاه برسانیم که اگر این کار انجام 
شود، تهران به شهری با هوای دلچسب و قابل سکونت تبدیل خواهد 

شد.«
پاسخ شهردار تهران به برخی از پرسش های مطرح شده:

  تعیین تکلیف ۶30دستگاه واگن: برای تأمین ۶30 دستگاه واگن، 
تمام مراحل و مقدمات و 13درصد پیش پرداخت برای طرف خارجی 

انجام شده و به انتهای کار رسیده است.
  عملکرد قرارگاه مسکن: قرارگاه مسکن کار شبانه روزی ماست 
و از سال قبل برای تســهیلگری در ساخت 180هزار واحد مسکن 
برنامه ریزی کردیم. امروز 340 هزار واحد تفاهمنامه منعقد و ساخت 
30هزار واحد آغاز شده است. شهرداری سال قبل تصمیم گرفت در 
حوزه مسکن دخالت کند و طرف مردم باشد؛ لذا در قرارگاه جهادی 
مســکن کار کردیم که بتوانیم با توسعه ساخت وساز، آبادانی شهر 

شکل بگیرد و نیاز مردم پاسخ داده شود.
  افزایش طرح های موضعی و موضوعی در کمیســیون ماده 5: 
در تلاش هستیم به جای تصمیم گیری برای یک پلاک، نسبت به 
موضوعات مختلف برای مثال ده ونک یــا ده کن تصمیمات کلی 
بگیریم. وقتی تصمیم به تغییر ماهیت یک محور یا معبر می گیریم 

عموم شهر از یک ظرفیت بالا برخوردار می شوند.
  ساخت شهرک های الگو: می خواهیم شهرک های الگو بسازیم تا 
سرانه های هفت گانه را تأمین کند. در مناطق 4، 5، 15، 17، 18، 19 

و 20 لکه گذاری برای ساخت شهرک ها انجام شده است.
  علت تقســیط بدهی ها برای 24ماه: درخصوص ارائه تخفیفات 
هدف داشتیم؛ ما از نظر مالی مشکلی نداریم و منابع ما بدون اینکه 
ظلمی به مردم روا شود، از سال قبل بیشتر است. به دنبال آن هستیم 
که سرعت ساخت وساز افزایش پیدا کند. گرچه بیش از 80درصد 
پول شهرداری از طریق عوارض است، اما تلاش کردیم مردم بتوانند 

از تخفیفات برخوردار شوند.
  افزایش اتوبوس های شهر: اکنون با 1۶شرکت کار می کنیم و در 
حال مذاکره هستیم تا از آنها خرید خدمت را انجام دهیم و قول های 
مساعدی را داشته اند و تا 2هفته دیگر بسته ای برای همکاری آماده 
می کنیم. اکنون تعداد اتوبوس ها به بیش از 3هزار دستگاه رسیده 
و بازســازی بیش از 800دستگاه را در دســتور کار داریم. واردات 
اتوبوس ها از خارج کشور هم مدنظرمان اســت که از یک سو باید 
شورای عالی امنیت ملی مجوز بدهد و از سوی دیگر هم شرکت های 

سرمایه گذاری به این موضوع ورود کنند.
  عدم انتشــار لیســت ســاختمان های ناایمن: اعلام اســامی 
ساختمان های ناایمن بر ذهن، روح و روان جامعه خدشه وارد می کند 
و آسایش مردم را مورد آســیب قرار می دهد. با معرفی آنها مردم از 
لحاظ روانی و فیزیکی نمی توانند زندگی کنند. تاکنون اقدامی جدی 
برای ایمن سازی آنها صورت نگرفته، اما امروز 9 دستگاه دست به دست 
هم داده اند و تیم های مشــترکی در 22 منطقه تشــکیل شده تا 
ساختمان های بلندمرتبه )تا ۶ طبقه( را فراتر از ضوابط آتش نشانی 
بررسی کنند. جان مردم برای ما بسیار مهم است و کار سختگیرانه ای 
داریم؛ به گونه ای که برای هر ساختمان شناسنامه ای خواهیم داشت 
که آیا آن ساختمان قابل استمرار و بهره برداری است یا نیاز به بازسازی 
و نوسازی دارد. در این جنس ساختمان ها که در مرحله خطر قرار 

می گیرند، ورود ضوابط سختگیرانه انجام خواهد شد.
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